
Dúfať znamená spájať 

(spracované podľa katechézy Pápeža Leva XIV zo 14.VI.2025) 

Na začiatok si pripomeňme témy “Jubilejných katechéz”, ktoré začal ešte Pápež František, 

blahej pamäti: prvá bola „Dúfať znamená znovu začať“ a druhá „Dúfať znamená obrátiť sa“. 

V marci bol už Pápež František vo vážnom zdravotnom stave a tak tieto sobotné katechézy boli 

vynechané až do minulého týždňa, kedy ich pápež Lev XIV. obnovil. Dnes sa spolu s ním 

zamyslíme nad tým, že „Dúfať znamená spájať.“ 

Nádej, ktorú sme zdedili od Apoštolov, nás spája aj dnes. V Ježišovi Apoštoli videli, ako sa 

zem spája s nebom: očami, ušami, rukami prijímali Slovo života. Jubileum je brána otvorená 

tomuto tajomstvu. Jubilejný rok ešte dôkladnejšie spája Boží svet s naším. Pozýva nás brať 

vážne to, čo sa denne modlíme: „Ako v nebi, tak i na zemi.“ Toto je naša nádej, pretože „dúfať 

znamená spájať“. 

Jeden z najväčších kresťanských teológov, biskup Irenej z Lyonu nám pomôže rozpoznať, 

aká krásna a aktuálna je táto nádej. Irenej sa narodil v Malej Ázii a formáciu získal medzi tými, 

ktorí priamo poznali Apoštolov. Potom prišiel do Európy; v Lyone už bola komunita kresťanov 

pochádzajúcich z jeho krajiny. Potrebujeme si uvedomiť aj to, že na náš kontinent, do Európy, 

kresťanstvo prišlo zvonku. Irenej spája Východ a Západ. Aj toto je znamením nádeje, pretože 

nám to pripomína, ako sa národy navzájom obohacujú. 

Irenej však má jeden ešte väčší poklad, ktorý nám môže darovať. Nezastrašili a neodradili 

ho ani vieroučné spory v lone kresťanskej komunity, ani vnútorné konflikty a ani vonkajšie 

prenasledovanie. Naopak, v roztrieštenom svete sa lepšie naučil premýšľať a stále dôkladnejšie 

prenášať pozornosť na Ježiša. Stal sa učiteľom o jeho osobe a o jeho tele. Rozpoznal, že to, čo 

sa nám zdá v protiklade, sa v Kristovi sa spája v jednote. Ježiš nie je rozdeľujúci múr, ale brána, 

ktorá nás spája. Potrebujeme ostať v ňom a rozlišovať skutočnosť od ideológií. 

Totiž, aj dnes sa ideológie môžu poblázniť a slová môžu zabíjať. Telesnosť je to, čo je nám 

všetkým vlastné a čo nás spája so zemou a s ostatnými stvoreniami. Ježišovo telo má byť 

prijímané a kontemplované v každom bratovi a sestre, v každom stvorení. Počúvajme výkrik 

tohto tela, vnímajme, že sme po mene povolaní počúvať bolesť ľudí okolo nás. Príkaz, ktorý 

sme dostali od počiatku je príkaz vzájomnej lásky. Ten je napísaný v našom tele skôr, ako 

v ktoromkoľvek zákone. 

Irenej, učiteľ jednoty, nás učí nie konfrontovať, ale spájať. Dôvtip, inteligencia, nie je tam, 

kde sa rozdeľuje, ale tam, kde sa spája. Rozlišovanie je užitočné, ale rozdelenie nikdy. Ježiš je 

večný život medzi nami: on spája protiklady a umožňuje spoločenstvo. 

Sme pútnici nádeje, pretože medzi osobami, národmi a stvoreniami treba niekoho, kto sa 

rozhodne pohnúť sa smerom k spoločenstvu. Ostatní nás budú nasledovať. Ako Irenej z Lyonu 

v druhom storočí, tak sa my dnes vráťme k budovaniu mostov tam, kde sú dnes múry. Otvorme 

brány, spojme svety – tak prinesieme nádej. 


